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اجتماعی

 وزیر کشور در ستاد ملی هماهنگی و فرماندهی عملیات

 پاسخ به بحران اعلام کرد

فرونشست زمین از بدترین حوادث قابل وقوع 
در کشور است 

وزیـــر کشـــور گفت: فرونشســـت زمیـــن از بدتریـــن حوادثی 
اســـت کـــه می توانـــد در کشـــور رخ دهـــد و در صـــورت وقوع 

قابل برگشـــت نیســـت. 
به گـــزارش ایرنـــا، احمد وحیدی، در ســـتاد ملـــی هماهنگی 
و فرماندهـــی عملیات پاســـخ به بحـــران که در وزارت کشـــور 
برگـــزار شـــد، افـــزود: بایـــد از هم اکنـــون بـــرای مقابلـــه بـــا 
فرونشســـت زمیـــن آمـــاده بـــود، اگـــر تـــوان علمـــی کافی در 
کشـــور وجود دارد بایـــد برای اقدامات پیشـــگیرانه از ظرفیت 
مراکـــز تحقیقاتی داخلـــی و در غیر این صـــورت از توان مراکز 

بین المللی اســـتفاده شـــود. 
وی بـــا بیان اینکه اقداماتـــی که تاکنون انجام شـــده، کفایت 
مقابله و پیشـــگیری از وقوع فرونشســـت زمیـــن را نمی کند، 
یادآورشـــد: بحث فرونشســـت یـــک موضوع جدی اســـت و 
اســـتان اصفهـــان از مهمتریـــن اســـتان ها در ایـــن زمینه به 

شـــمار می آید. 
وحیـــدی اظهارکرد: برای مقابله با فرونشســـت زمین که یک 
بحث بحرانی اســـت، نمی توان با ســـازکار عادی فعالیت ها و 
برنامه هـــا را دنبـــال کرد، باید بـــا اولویت پیگیـــر تأمین منابع 
مـــورد نیـــاز پیش بینی شـــده در ایـــن زمینه بود و به ســـرعت 

اقدامات پیشـــگیرانه را انجام داد. 
وزیـــر کشـــور با اشـــاره بـــه لـــزوم راه انـــدازی ســـتاد مدیریت 
بحـــران در هـــر ســـازمان گفـــت: بایـــد بـــر اســـاس وظایف و 
مســـئولیت های نهادها و ســـازمان های مختلف سناریوهای 
مناســـب مدیریت بحران داشـــت و بر اســـاس آن تمرین کرد 

و آمـــوزش داد. 
وی تأکیـــد کـــرد: مدیریـــت بحـــران از پیچیده تریـــن کارها در 
حـــوزه مدیریـــت اســـت چـــون بایـــد در جـــا تصمیم گیری و 
عمل شـــود. مدیران این بخـــش از نظر شـــخصی باید قدرت 
لازم برای تصمیم گیری در لحظه را داشـــته باشـــند، از همین 
رو در انتصـــاب افراد باید شایســـتگی آنها مد نظـــر قرار گیرد.

 مدارس ابتدایی و متوسطه اول تهران

امروز هم غیرحضوری شد
آمـــوزش و پـــرورش شهرســـتان های تهـــران در اطلاعیـــه ای 
اعلام کرد امروز دوشـــنبه ۱۳ آذر، کلاس های مقطع ابتدایی، 
متوســـطه اول و مـــدارس اســـتثنایی تهـــران بجـــز فیروزکوه 

غیرحضوری اســـت.
به گـــزارش ایرنا، در اطلاعیه آموزش و پرورش شـــهر تهران 
آمده اســـت: با توجه به تشـــدید آلودگی هـــوای پایتخت و 
براســـاس مصوبه کارگروه هماهنگی شرایط اضطرار آلودگی 
هـــوای تهران، کلاس های آموزشـــی همـــه مقاطع تحصیلی 
دانش آمـــوزان بـــا نیازهـــای ویـــژه )اســـتثنایی( در ۲ نوبت 
صبـــح و عصـــر همچنیـــن کودکســـتان ها )مهدکودک ها و 
مراکـــز پیش دبســـتانی(، مقاطع ابتدایی و متوســـطه دوره 
اول آمـــوزش و پـــرورش در همه مناطق شـــهر تهران، امروز 
دوشـــنبه ۱۳ آذر غیرحضـــوری و به صـــورت مجازی در شـــاد 

است. دایر 
در بخشـــی دیگر از اطلاعیه آمده است: فعالیت های ورزشی 

در فضای باز برای مقطع متوســـطه دوم ممنوع است.

کودکستان ها کودکان والدین شاغل را بپذیرند
ســـازمان ملـــی تعلیـــم و تربیـــت کـــودک دربـــاره نگهـــداری 
کـــودکان در مهدهای کـــودک اعلام کرد: براســـاس ماده )۴۱( 
شیوه نامه ســـاماندهی و مدیریت امور اجرایی کودکستان ها، 
آموزش هـــای حضوری، غیرحضـــوری و ترکیبـــی در وضعیت 
قرمز آلودگـــی هـــوا، تمامـــی کودکســـتان ها )مهدکودک ها و 
مراکـــز پیش دبســـتانی( باید تعطیل شـــوند. در این شـــرایط 
به منظور خدمت رســـانی به والدین شـــاغل بویژه شـــاغلین 
حوزه هـــای خدمـــات عمومـــی، کودکســـتان ها می تواننـــد 
درصـــورت تقاضای ایشـــان و بـــا اخـــذ اجـــازه از اداره آموزش 
و پـــرورش ناحیه/منطقـــه و شهرســـتان، صرفاً کـــودکان این 

والدیـــن را بـــدون اخذ وجـــه اضافه پذیـــرش کنند.
همچنین، بـــا توجه به آلودگی هوا توصیه شـــده اســـت افراد 
مبتـــلا به بیماری هـــای قلبی و ریـــوی، ســـالمندان و کودکان 
بایـــد فعالیت هـــای طولانـــی یا ســـنگین خـــارج از منـــزل را 

کاهـــش دهند.

ورزشکاران و مربیان می توانند »بیمه« شوند
ســـازمان تأمین اجتماعی اعلام کرد همه ورزشکاران، اعضای 
تیم های ورزشـــی، مربیان و ســـایر فعالان حوزه های ورزشـــی 
می تواننـــد حســـب مـــورد در قالـــب بیمه شـــده اجبـــاری یـــا 
خویش فرمـــا و پرداخت حـــق بیمه مقـــرر، از خدمات متنوع 

بیمه ای و درمانـــی تأمین اجتماعی برخوردار شـــوند.
بـــه گزارش روابط عمومی ســـازمان تأمین اجتماعی به منظور 
تعمیم و گســـترش پوشـــش بیمه ای، بیمه فعالان حوزه های 
ورزشی اعم از ورزشکاران، اعضای تیم های ورزشی، قهرمانان 
ملی، مربیـــان و کمک مربیان، داوران، مشـــاوران ورزشـــی، 
سرپرســـتان تیم های ورزشـــی، باشـــگاه داران، امور خدمات، 
حمل ونقـــل و اشـــخاصی که بـــه هر صـــورت با باشـــگاه های 
ورزشـــی ارتباط شـــغلی دارنـــد و در عین حال فاقد پوشـــش 
بیمـــه ای نـــزد ســـایر صندوق های بازنشســـتگی باشـــند مورد 

توجه قرار گرفته اســـت.
براســـاس این دستور اداری، چنانچه ورزشـــکاران دارای رابطه 
کاری و مزدبگیری با کارفرما باشـــند، از مصادیق بند الف ماده 
۴ قانون تأمین اجتماعی تلقی می شـــوند که در این صورت با 
توجه به ماهیت این نوع بیمـــه )اجباری( کارفرمایان مربوطه 
مکلفنـــد بـــرای ارســـال لیســـت و پرداخـــت حق بیمـــه افراد 
موردنظـــر اقدام کننـــد. امکان پذیـــرش و بیمه پردازی ســـایر 
فعـــالان حـــوزه ورزش نیز که فاقـــد رابطـــه کاری و مزدبگیری 
با کارفرمایی مشـــخص هســـتند در قالب بیمه های اختیاری 
و به صـــورت گروهی )توافقـــی( یا انفـــرادی )صاحبان حرف و 
مشـــاغل آزاد و ادامه بیمه بـــه طور اختیاری( فراهم اســـت و 
ادارات کل تأمین اجتماعـــی با همکاری باشـــگاه های ورزشـــی 
ملـــزم به پیگیری جدی توســـعه پوشـــش بیمه بـــه گروه های 

مختلف ورزشـــکاران و فعالان این حوزه هســـتند.
بـــرای بیمـــه خویش فرمایـــی ورزشـــکاران و فعـــالان حـــوزه 
ورزش و تربیت بدنـــی، دو نـــرخ ۱۴ درصـــد دســـتمزد مبنای 
کســـر حق بیمه با خدمات بازنشســـتگی و فـــوت قبل و بعد 
از بازنشســـتگی و ۱۸ درصـــد با خدمات بازنشســـتگی، فوت 
قبـــل و بعد از بازنشســـتگی و نیـــز ازکارافتادگـــی پیش بینی 

شـــده است.

مرور

مدیر دفتر بهبود تغذیه جامع وزارت بهداشت، 
درمـــان و آموزش پزشـــکی با تأکیـــد بر اهمیت 
تغذیـــه ســـالم بخصـــوص در میان کـــودکان و 
نوجوانان، از پایین بودن سرانه مصرف لبنیات 

در کشـــور خبر داد.
دکتر احمد اسماعیل زاده در خصوص باورهای 
غلطـــی که بـــه واســـطه شـــبکه های اجتماعی 
دربـــاره تغذیـــه میـــان مـــردم رواج پیـــدا کرده 
اســـت، به »ایران« گفت: در دفتر بهبود تغذیه 
وزارت بهداشـــت، باورهـــای اشـــتباه تغذیه ای 
را کـــه برای همـــه مردم به اشـــتباه جـــا افتاده 
اســـت، با کمـــک کارشناســـان تغذیـــه اصلاح 
کردیـــم و همـــه ایـــن مـــوارد را در کتابـــی ۳00 
صفحه ای گردآورده ایم که تا پایان ســـال منتشر 

خواهد شـــد.
وی افـــزود: در ایـــن کتاب به تک تـــک باورهای 
اشـــتباه تغذیه ای اشـــاره شده اســـت از جمله 
اینکـــه در فضای مجـــازی جا افتاده شـــیرهای 
پاســـتوریزه حـــاوی افزودنی هـــا غیرمجازنـــد و 
برای ســـلامت مضرند، در صورتی کـــه این طور 
نیســـت. تولید لبنیات و شـــیر در ایران زیر نظر 
ســـازمان غذا و دارو انجام می شود و اگر تخلفی 
صورت گیرد این ســـازمان برخورد خواهد کرد.

مدیر دفتر بهبود تغذیه جامع وزارت بهداشت، 
در خصـــوص مصـــرف شـــیرهای محلـــی هـــم 
عنـــوان کـــرد: وزارت بهداشـــت همـــواره تأکید 
دارد مردم لبنیات را در ســـبد غذایی شـــان قرار 
دهنـــد، به ویژه شـــیر که یکـــی از مـــواد اصلی و 
مهم تغذیه کودکان اســـت. تمرکـــز دفتر بهبود 

تغذیه وزارت بهداشـــت روی مصرف شـــیرهای 
استریلیزه و پاستوریزه اســـت که در بازار وجود 
دارد. ما مصرف شیرهای محلی را برای کودکان 
توصیه نمی کنیم چرا کـــه احتمال آلودگی های 
میکروبـــی در آنهـــا وجـــود دارد و غالبـــاً چربی 

بالایی دارند.
سرانه مصرف لبنیات در کشور روزانه 

»یک و نیم« واحد است
وی با اشـــاره بـــه پایین بـــودن ســـرانه مصرف 
لبنیات در کشـــور گفـــت: کارشناســـان تغذیه 
غ از ســـن،  همـــواره تأکیـــد دارند هـــر فردی فار
می خواهـــد کودک باشـــد یـــا بزرگســـال، باید 
حداقل دو تا ســـه واحد لبنیـــات در روز مصرف 
کند اما این در حالی اســـت که مصرف لبنیات 
در کشـــور حدود یـــک تا یـــک و نیـــم واحد در 

روز است.
 کیک و کلوچه خوراکی مناسب 

کودکان نیست
وی در خصـــوص مصرف بیـــش از حد کیک و 
کلوچـــه در میان کـــودکان گفت: بـــه طور کلی 
مصرف بیش از حد شـــکلات، بستنی، کیک و 
کلوچه می تواند به ســـلامت کودک آسیب وارد 
کنـــد. نمی گویم ایـــن مواد خوراکـــی موجود در 

بازار ناســـالم اســـت، اما باید به انـــدازه مصرف 
شـــود چـــرا کـــه ایـــن خوراکی هـــا دارای مقدار 
زیادی آرد تصفیه شـــده کالـــری زا، مقدار زیادی 
شـــکر و چربی نامطلـــوب با اســـیدهای چرب 
ترانس اســـت و با خـــوردن بیش از انـــدازه این 
خوراکی ها مـــواد نامطلوب را مرتـــب وارد بدن 

. می کنیم
اسماعیل زاده توضیح داد: حال اگر کودکان هر 
روز کیک، کلوچه و... مصـــرف کنند به تدریج 
سبب افزایش وزن و چاقی می شود، همچنین 
احتمـــال گرفتگـــی عـــروق در کودکان شـــکل 
خواهـــد گرفـــت. در علم تغذیه بـــه خانواده ها 
نمی گوییـــم چیـــزی را از ســـبد غذایـــی حذف 
کننـــد، بلکه توصیـــه می کنیم میـــزان مصرف 
را کنتـــرل کننـــد. اینکه کـــودک در ماه یا ســـه 
هفتـــه یک بار کیـــک و کلوچه بخورد مشـــکلی 
ایجـــاد نمی کند امـــا اینکـــه بخواهد هـــر روز از 
این خوراکی ها تغذیه کند قطعاً دچار مشـــکل 

شد. خواهد 
توصیه های وزارت بهداشت درباره 

میان وعده های سالم
مدیـــر دفتـــر بهبـــود تغذیـــه جامـــع وزارت 
بهداشـــت، درمـــان و آموزش پزشـــکی گفت: 

توصیـــه می کنیـــم خانواده ها به ویـــژه مادران 
میـــان وعده هایـــی را کـــه بـــرای کـــودکان در 
نظـــر می گیرند از مـــوادی همچـــون آجیل ها 
و مغزها، شـــیر و میوه باشـــد و حداکثر ماهی 
یک بار از کیک ها برای تغذیه کودک اســـتفاده 
کننـــد. اما اتفاقی کـــه اکنـــون در جامعه روی 
می دهـــد دقیقـــاً برعکـــس این اســـت. مردم 
این دســـته از مواد خوراکی را به وفور در اختیار 
بچه هـــا قـــرار می دهنـــد و میان وعده هـــای 
ســـالم همچون آجیـــل، میوه، خیـــار، گوجه، 
هویج، نان های سبوس دار و بیسکویت های 
ســـبوس دار در ســـبد غذایـــی کـــودک جایی 

ندارند.
»ایران اکو« و بوفه سالم، برنامه هایی 

برای کنترل وزن دانش آموزان
اســـماعیل زاده بـــا اشـــاره بـــه برنامـــه وزارت 
بهداشت در خصوص کنترل چاقی در کودکان 
گفـــت: برنامـــه »ایـــران اکـــو« )ECHO( یکی از 
برنامه های مهم در پیشـــگیری و کنترل اضافه 
وزن و چاقی کـــودکان و نوجوانـــان با محوریت 
پایـــان دادن بـــه چاقـــی و اضافـــه وزن کودکان 
اســـت که با همکاری وزارت بهداشـــت و وزارت 
آموزش و پرورش در مدارس اجرا می شـــود. در 
این برنامه آموزش تغذیه صحیح، فواید ورزش 
برای تشـــویق افراد بـــه فعالیت بدنـــی و اصول 
تغذیـــه مناســـب در کتاب ها بـــه دانش آموزان 
آمـــوزش داده می شـــود. برنامـــه دیگـــر بحـــث 
بوفه هـــای ســـالم در مـــدارس اســـت کـــه بـــه 
مدیران مدارس اعلام شـــده اســـت مانع ورود 
غذاهـــا و خوراکی هـــای ناســـالم بـــه بوفه هـــا 
شوند. از ســـوی دیگر تفاهمنامه ای با آموزش و 
پرورش در رابطه با شناســـایی کودکان با اضافه 
وزن و چاقی منعقد کردیم تا افراد معرفی شده 
از ســـوی مراقب بهداشـــت مدارس بـــه مراکز 
بهداشـــت ارجاع داده شـــوند و تحت مراقبت 

تغذیه مناســـب قرار گیرند.

گزارش خبر ی

گزارش 

ســـخنگوی سازمان ثبت اسناد و املاک کشـــور اعلام کرد: از ابتدای آبان ماه تاکنون، 
۵۷ هزار و ۶۱۶ فقره ســـند الکترونیکی ازدواج صادر شده است.

به گزارش ایســـنا، صفدر کشـــاورز، درباره مشـــکلات فنی ســـند »الکترونیک« ازدواج 
گفت: مشـــکل شـــروط ضمـــن عقد را در این زمینه داشـــتیم که رفع شـــده اســـت و 
از دیـــروز )۱۲ آذرمـــاه( نســـخه گذاری جدید ســـامانه ثبت الکترونیکـــی ازدواج انجام 
می شـــود. کشـــاورز افزود: بعـــد از ثبـــت ازدواج در دفاتـــر الکترونیک ازدواج، ســـند 
ازدواج بـــه صـــورت تک بـــرگ و در برگه هایی به قطـــع  A۴ به همراه کد شناســـه یکتا 
به زوجین تحویل داده می شـــود. هریک از زوجین می توانند با اســـتفاده از کدملی و 
شناســـه یکتای ســـند، به ســـامانه »ثبت من« مراجعه کنند و به اطلاعات و جزئیات 

ســـند الکترونیک ازدواج خود دسترســـی پیدا کنند.

 شروط ضمن عقد به سند تک برگ ازدواج
اضافه شد

بسته بزرگ برقی سازی ناوگان عمومی پایتخت 
نهایی شد

 ضرورت بازنگری
 در امنیت اورژانس مراکز درمانی

آییـــن امضـــای قـــرارداد تأمیـــن زیرســـاخت های برقی حمـــل  و نقل عمومـــی با حضور 
شـــهردار تهران و هیـــأت چینی برگزار شـــد.

به گزارش ایســـنا، در مراسم روز گذشـــته، جزئیات تفاهمات اولیه ای که در سفر هیأت 
مدیریت شـــهری بـــه چین صورت گرفتـــه بود، نهایی و بـــه امضای طرفین رســـید و بر 
این اســـاس، تفاهم برای تأمین اعتبار خریداری ۲۸0 واگـــن جدید برای متروی تهران 

)مازاد بر ۷۹۱ واگن قبلی( نهایی شـــد.
همچنیـــن مقرر شـــد مقدمـــات بـــرای خریـــداری زیرســـاخت های برقی ویـــژه ناوگان 
عمومی پایتخت اعم از اتوبوس ، تاکســـی، ون و موتورســـیکلت های برقی فراهم شود.
پیـــش از این، فرزین، رئیس کل بانک مرکزی، از تأمیـــن »ارز« مورد نیاز برای خریداری 

بسته حمل ونقل برقی شـــهرداری تهران خبر داده بود.

معـــاون پرســـتاری وزارت بهداشـــت، درمـــان و آمـــوزش پزشـــکی، با محکـــوم کردن 
اقدامات خشـــونتی علیه کادر درمان، خواســـتار بازنگری در تأمین امنیت پرســـتاران 
در اورژانس هـــای مراکز درمانی شـــد. به گـــزارش وبدا، عباس عبـــادی در واکنش به 
مضروب شـــدن پرســـتار یاســـوجی با چاقو توســـط همراهان بیمار ضمن ابراز تأسف 
از بروز چنین حوادثی، این اقدام را محکوم کرد و خواســـتار برخـــورد جدی و به دور از 
تســـامح و مدارا از ســـوی مراجع ذی صلاح شـــد. این اولین باری نیست که پرستاران 
ما در اورژانس بیمارســـتان ها مورد ضرب و شـــتم، جراحت و هتاکـــی قرار می گیرند.
عبادی افـــزود: انتظار داریم مراجع ذی صلاح با جدیـــت و قاطعیت با چنین مواردی 
برخـــورد قانونی قاطع و فـــوری کنند چرا که نباید بـــا تکرار رخداد چنیـــن حوادثی به 

انگیزه و امنیت پرســـتاران در ارائه خدمت به مردم لطمه وارد شـــود.

رئیس سازمان بهزیستی در جلسه شورای شهر خواستار شد

ح ترافیک در روزهای آلوده تصویب شد ح دوفوریتی ممنوعیت فروش مجوز طر در جلسه دیروز شورای شهر، طر

ورود شهرداری به موضوع مناسب سازی ساختمان ها 
عضو هیأت رئیسه شورای شهر تهران:

 مناسب سازی معابر 
با توجه به روند سالمندی 

جمعیت باید شتاب گیرد
مهســـا قوی قلب/ مناسب ســـازی معابر شهر 
برای شهروندان از جمله معلولان و افراد دارای 
مشکل جســـمی حرکتی، از حقوق شهروندی 
اســـت. ایـــن از ابتدایی تریـــن نیازهـــای افراد 
اســـت تا برای تردد در شـــهر مشـــکلی نداشته 
باشـــند، اما تحقـــق این نیـــاز و حـــق طبیعی 
افـــراد دارای معلولیت بـــا کوتاهی هایی همراه 

است. بوده 
ســـوده نجفی، عضو هیأت رئیسه شورای شهر 
تهـــران، در گفت و گـــو با »ایـــران« با اشـــاره به 
اینکه حدود ۹۸ هزار معلـــول و ۶0 هزار جانباز 
در تهران داریم، گفـــت: در این دوره مدیریت 
شهری کمیته مناسب ســـازی فعالیت هایی را 
در ایـــن زمینه آغاز کـــرده و با توجه بـــه برنامه 
چهارســـاله چهـــارم توســـعه برای شـــهرداران 
مناطق ۲۲ گانه تکالیفی قرار داده شده است. 
شـــهرداران ملـــزم بـــه انجـــام تکالیـــف خود و 
گزارش آن به کمیته هســـتند و اعضای شورای 
شـــهر نیـــز ناظر ایـــن جلســـات هســـتند. اما 
حقیقتاً در ســـال های  گذشـــته با وجود قانون 
و تکالیـــف متعدد برای دســـتگاه های مربوطه 
درخصوص معلولان اقدامات چندانی در حوزه 
مناسب ســـازی معابـــر، ایجاد شـــرایط زندگی 
عادی بـــرای آنها، امـــکان فعالیـــت فرهنگی، 
ورزشـــی و اجتماعـــی، اختصـــاص مســـکن و 
اشـــتغال صورت نگرفته و ایـــن موضوع در کل 

کشور مشـــاهده می شود.
نجفـــی افـــزود: امـــروز نمی توان یـــک میزان 
مشـــخص از معابـــر مناسب ســـازی شـــده را 
برای ایـــن افراد اعلام کرد. در جلســـه کمیته 
مناسب ســـازی شـــهر تهران کـــه در معاونت 
شهرسازی شهرداری برگزار شـــد، درباره نبود 
آمار معابر مناسب ســـازی شـــده انتقاد شـــد. 
شـــهرداری تهران هیچ نقشـــه و مشـــخصات 
دقیقـــی از معابری را که مناسب ســـازی کرده 
اعـــلام نکـــرده اســـت. معابر مناسب ســـازی 
شـــده باید بـــه اطـــلاع ایـــن قشـــر از جامعه 
برســـد تـــا بتوانند از ایـــن معابر با مشـــکلات 

کمتری تـــردد کنند.

 لزوم شتاب در تصمیم گیری ها
با توجه به سالمندی جمعیت

این عضو هیأت رئیســـه شـــورای اســـلامی شهر 
تهـــران، با اشـــاره به اینکـــه بر اســـاس آمارهای 
ارائه شـــده، جمعیت کشـــور و شـــهر تهران رو 
به ســـالمندی اســـت، گفت: افراد ســـالمند در 
سال های آتی نیازمند شـــرایط لازم برای زندگی 
در شـــهر هســـتند. در حوزه مناسب سازی باید 
بـــه ســـالمندان نیز کـــه در حرکت مشـــکلاتی 
دارند، توجه شـــود. مدیریت شـــهری در سراسر 
کشـــور بویـــژه تهران بـــا تعـــداد زیـــادی از افراد 
توان یـــاب مواجه خواهد شـــد و بایـــد از امروز 
بررســـی های لازم برای ســـال های آتـــی در نظر 

شود. گرفته 

ظرفیت ناوگان حمل  و نقل 
 معلولان در پایتخت

۲ برابر می شود
همـــه  گفـــت:  تهـــران  شـــهردار  معـــاون 
دارای  افـــراد  ویـــژه  لازم  اســـتانداردهای 
معلولیـــت در متـــرو و اتوبـــوس در حـــال 
انجام اســـت و ظرفیت نـــاوگان حمل ونقل 
معلولان در ســـطح شـــهر تـــا پایان ســـال ۲ 

برابـــر خواهد شـــد.
بـــه گـــزارش فـــارس، حمیدرضا صارمـــی، در 
نشســـت تشـــکل ها و مســـئولیت شـــهری با 
موضوع مناسب ســـازی مبلمان شهری اظهار 
کـــرد: رویکرد شـــهردار تهران این بـــود که در 
موضوع مناسب ســـازی، سقف نگذاریم. آمار 
بوســـتان هایی که در دو ســـال گذشته برای 
معلولان مناسب ســـازی شـــد، با ۱۶ ســـال در 
مدیریت های مشـــابه قبلی برابـــری می کند.
معـــاون شـــهردار تهـــران با اشـــاره بـــه اینکه 
۱۴00 در موضـــوع مناسب ســـازی  آبـــان  در 
برای افـــراد دارای معلولیـــت وضعیت خوبی 
نداشـــتیم، گفـــت: بـــه نواحـــی شـــهرداری 
ابـــلاغ کردیـــم کـــه هـــر ناحیـــه دو محـــور را 
براساس نیاز و تقاضای افراد دارای معلولیت 

مناسب ســـازی کنـــد.

 تا وقتی این 
همه اتومبیل 

در شهر حرکت 
کنند قطعاً 
آلودگی به 

قوت خود باقی 
است. تعطیلی 

مدارس در 
کاهش آلودگی 

تأثیری ندارد. 
موضوع  آلودگی 
را هم نمی توان 

یک شبه حل 
کرد. شهرداری و 
شورا نیز در این 
زمینه اقداماتی 
انجام داده اند. 

اگر واگن های 
مترو و 2 هزار 

دستگاه اتوبوس 
برقی وارد شود، 

می توان آلودگی 
هوا را تاحدودی 

کم کرد. البته 
بازهم این 

موضوع نیازمند 
همکاری مردم 

است که کمتر از 
اتومبیل شخصی 

استفاده کنند

»ایران اکو« 
یکی از 

برنامه های 
مهم در 

پیشگیری از 
چاقی کودکان 

و نوجوانان 
است که با 

همکاری وزارت 
بهداشت و 

وزارت آموزش 
و پرورش در 

مدارس اجرا 
می شود. 
بر اساس 

این برنامه، 
اصول تغذیه 

صحیح و فواید 
فعالیت بدنی 
در کتاب ها به 
دانش آموزان 
آموزش داده 

می شود

مدیر دفتر بهبود تغذیه جامع وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی خبر داد

اصلاح عادات غلط غذایی با انتشار کتابی 300 صفحه ای

 

رئیس ســـازمان بهزیســـتی که به مناسبت روز 
جهانی افـــراد دارای معلولیت در جلســـه دیروز 
شـــورای اســـلامی شـــهر تهران حضور داشت، 
گفـــت: بـــر اســـاس آمایش ها ممکن اســـت ۱0 
درصد از جمعیت هر جامعه ای معلول باشـــند 
کـــه باید ائتـ ــلاف جمعی بیـــن مـــردم و دولت 
شـــکل بگیـــرد تـــا بتـــوان خدمات رســـانی بـــه 

معلـــولان را مدیریت کرد.
بـــه گزارش شـــهر، علی محمـــد قادری بـــا بیان 
اینکـــه ۹۵0 خانوار دارای عضو معلول مشـــمول 
مســـتمری دولـــت بودند، گفـــت: در کمتر از ۲ 
ســـال بیـــش از ۵00 هزار خانـــوار به آمـــار قبلی 
اضافه شـــده و تعداد خانواده های معلول تحت 
پوشـــش از مرز یک میلیون و ۴00 هـــزار خانوار 
عبور کرده  اســـت. رئیس ســـازمان بهزیســـتی 
کشـــور گفت: در دنیا پارک هایی برای معلولان 
ایجاد شـــده اما در تهران شاهد احداث چنین 
پارک هایی نیســـتیم و تقاضا داریم این ظرفیت 

در پایتخت ایجاد شـــود.
 قـــادری اظهـــار کرد: اســـامی ســـاختمان های 
نامناســـب برای معلـــولان را اعـــلام می کنیم و 

درخواســـت داریم شـــهرداری وارد شـــود. وی با 
بیان اینکه ســـالانه ۶0 هزار نفـــر بر اثر تصادفات 
جاده ای بـــه جمعیت معلولان تحت پوشـــش 
ســـازمان بهزیســـتی اضافه می شـــوند، تصریح 
کرد: ما به بحـــث معلولیت پیـــش از تولد و در 
حوزه ژنتیک وارد شده ایم و تا دوران سالمندی 
نیـــز بـــه افـــراد و پـــس از فـــوت بـــه خانواده ها 

خدمـــات ارائـــه می دهیم.
قـــادری بـــا تأکیـــد بـــر اینکـــه بـــرای اولین بـــار 
استانداردسازی خودروها برای معلولان مصوب 
شـــده اســـت، یـــادآور شـــد: خودروســـازان در 
جریـــان نبودند کـــه باید چـــه الزاماتـــی را برای 

معلـــولان در خودروهـــا ایجـــاد کنند.
رئیس ســـازمان بهزیســـتی کشـــور خواســـتار 
توجه به مناسب ســـازی و حمایـــت از معلولان 

در لایحه نگاری شـــورا شـــد. 
رئیس شورای شهر تهران: نیروگاه های 

مازوت سوز پلمب شده اند
رئیس شـــورای شـــهر تهـــران گفت: تـــا جایی 
که می دانـــم دســـتگاه هایی که مازوت ســـوزی 
می کنند پلمب شـــده اند البته بنده از اســـتان 
تهران خبر دارم و از ســـایر اســـتان ها بی خبرم.

در  چمـــران  مهـــدی  فـــارس،  گـــزارش  بـــه 
صد ونودوهفتمین جلسه شـــورای شهر تهران 
با بیان اینکـــه آلودگی هوا یـــک موضوع دائمی 

شده اســـت، درباره گازوئیل مصرفی در شرکت 
واحد گفت: بر اســـاس اعلام شرکت نفت این 

گازوئیل اســـتاندارد است.
وی در خصوص بنزین مورد اســـتفاده در شـــهر 
گفـــت: بالاخـــره ســـوخت آلودگی هایـــی دارد. 
تـــا وقتی ایـــن همـــه اتومبیل در شـــهر حرکت 
کنند قطعـــاً آلودگی به قوت خود باقی اســـت. 
تعطیلی مـــدارس در کاهـــش آلودگـــی تأثیری 
نـــدارد. موضـــوع  آلودگـــی را هـــم نمی تـــوان 
یک شـــبه حل کـــرد. اگـــر واگن ها وارد شـــوند 

قـــدری مشـــکلات حل می شـــود.
چمـــران درباره ورود اتوبوس هـــای برقی گفت: 
قرار اســـت ۲ هزار دســـتگاه اتوبوس برقی وارد 
شـــود که البتـــه هزینه اش بالاســـت. کار نهایی 
نشده اســـت اما شـــرکت های چینی می توانند 
روزی ۴00 دســـتگاه اتوبـــوس بســـازند. اگر این 
اقدامـــات انجام شـــود، می توان آلودگـــی هوا را 
تاحـــدودی کم کـــرد. البته بازهم ایـــن موضوع 
نیازمنـــد همـــکاری مـــردم اســـت که کمتـــر از 

اتومبیل شـــخصی اســـتفاده کنند.
وی افزود: شـــهرداری و شـــورا نیـــز در این زمینه 
اقداماتـــی انجـــام داده انـــد و شـــورا یک ســـوم 
اعتبـــارات را به حمل ونقل اختصـــاص داده که 
این بی نظیر اســـت. شـــهرداری هم قـــراردادی 
بســـته اســـت کـــه اتوبوس ســـازان داخلـــی 

نمی توانند بیشـــتر از ۵0 اتوبوس تحویل دهند 
و ایـــن چاره کار نیســـت.

آلودگی هوای 1400
رئیس کمیســـیون محیط زیست شـــورای شهر 
در جلســـه روز گذشـــته شـــورا گفت: بر اساس 
گزارش کمیســـیون اصـــل ۹0 مجلس شـــورای 
اســـلامی در ســـال ۱۴00، ۶۳۹۸ نفر در تهران بر 
اثـــر آلودگی هوا جان خـــود را از دســـت دادند.

مهدی پیرهـــادی با بیـــان اینکه قانـــون هوای 
پاک در ســـال ۹۶ بـــه تصویب مجلس رســـیده 
اســـت، گفت: در این گزارش تمـــام موارد عدم 
اجرای قانون هوای پاک آسیب شناســـی شـــده 
اســـت. به گفته پیرهادی، سازمان بازرسی هم 
در خصوص بررســـی تکالیف قانون هوای پاک 

گزارشـــی تهیه کرده است. 
ح  تصویب ممنوعیت فروش مجوز طر

ترافیک در روزهای آلوده
اعضای شـــورای شـــهر تهران طـــرح دوفوریتی 
ممنوعیـــت فروش طـــرح ترافیـــک در روزهای 

آلـــوده هـــوا در پایتخت را تصویـــب کردند.
به گـــزارش ایســـنا، جعفـــر شـــربیانی گفت: با  
توجـــه بـــه مخاطـــرات آلودگی هوا بر ســـلامت 
شـــهروندان و تأثیر تـــردد خودروها بر تشـــدید 
آلایندگـــی هـــوا، شـــهرداری موظـــف اســـت در 
روزهایـــی که از ســـوی کمیته اضطـــرار آلودگی 
هـــوا، مـــدارس مقطـــع ابتدایـــی تعطیـــل یـــا 
غیرحضـــوری می شـــود، از فـــروش آرم طـــرح 
ترافیـــک روزانه ممانعت به عمـــل آورد و بدیهی 
اســـت رفـــع محدودیت منـــوط به دایر شـــدن 

مجـــدد مراکز آموزشـــی یاد شـــده اســـت.
مهـــدی چمـــران رئیس شـــورای شـــهر تهران 
درواکنـــش به انتقـــاد برخی از اعضای شـــورای 
شـــهر مبنی بر اینکه عدم فروش طرح ممکن 
اســـت بر میزان تحقق درآمدها تأثیـــر بگذارد، 
گفـــت: در روزهای آلوده پلیس و کمیته اضطرار 
هم بـــه عدم فـــروش تأکیـــد دارنـــد و وقتی ما 
بودجـــه را تنظیـــم می کنیـــم، به ایـــن موضوع 
توجـــه کرده و در ســـال جاری ایـــن مهم در نظر 

گرفته شـــده است.
 ۱۷ عضو شـــورای شـــهر تهـــران بـــا رأی مثبت، 
طـــرح دوفوریتـــی ممنوعیـــت فـــروش طـــرح 
ترافیک در روزهـــای آلوده هوا را تصویب کردند. 
مقرر شـــد شـــهرداری برای بودجه ســـال آینده 
پیش بینی های لازم را داشته باشد تا در بودجه 

دچار مشـــکل نشود.

محدثه جعفری
خبرنگار

فضای مجازی


